
Respostes a la ciutadania d’ERC al Ple de 17-07-2013 
 
El senyor Chaves: 

“Gràcies. Molt bona nit a tothom. És, més que una pregunta directa és una 
reflexió per al senyor Figueras, d’Esquerra Republicana, i és que de tot el que 
ha dit, jo em quedo amb dos comentaris que ha fet. Amb un d’ells estic 
totalment d’acord, completament. No pensava dir això, però estic completament 
d’acord. I vostè ha dit: «Les coses són com són, agradin o no.» I amb això hi 
estic d’acord, completament d’acord. És a dir, les coses son como son, gusten 
o no.  

Luego ha hecho referencia a España, como un país vecino. Yo le pediría, ya no 
por mí, sino por los ciudadanos de su población, un poco de respeto por si se 
sienten catalanes y españoles. Porque a día de hoy, Cataluña forma parte de 
España, guste o no guste, como usted citaba. Y si no es así, no tendría sentido, 
o explíquemelo usted, la moción que han debatido aquí del dret a decidir. Si 
España es un país vecino, qué sentido tendría decidir separarse de España, si 
ya son ustedes independientes. 

Muchas gracias.” 

 

El senyor Figueras: 

“Sí, senyor Antonio Chaves, no?, si no m’equivoco. A veure, potser l’expressió 
«país veí» en referència a Espanya pugui molestar o deixar de molestar. Jo, 
malgrat tot, a veure, potser és una expressió desafortunada que sovint faig 
servir, o de vegades, quan em refereixo a Espanya quan votem en alguna 
moció també m’hi refereixo, des d’un punt de vista del meu posicionament 
internacionalista. Jo crec que no canviaré d’avui per demà, vull dir, evidentment 
aquesta és una forma d’expressió que utilitzo que, com dic, pot molestar més o 
pot molestar menys. Si molesta algú o fereix alguna sensibilitat, demano 
disculpes, però al cap i a la fi suposo que de la mateixa manera que dintre 
d’una determinada legalitat, altres que es refereixen a mi com a espanyol, 
potser a mi també m’ofèn de la mateixa manera. (veu de fons.) Bé, jo ho dic en 
aquest aspecte, perquè clar, és un tema de sentiments, en el que també entenc 
que tots hem de ser més respectuosos els uns amb els altres, i en tot cas, a 
veure si aviat ho podem acabar de decidir d’una vegada.” 

 
 


